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Alguns ajuntaments teñen problemes amb les maquines 

Una empresa americana ofereix una nova 
neteja a les platges de la Costa Brava 

JOSEPHUS 

Barcelona/Girona.— Una empresa 
americana, la PIM Patroon Co. 
Ltd., amb seu oficial europea a la 
ciutat holandesa de Rotterdam, 
está en trámit de presentació de 
documents a Barcelona, i poste-
riorment a Girona, per oferir da-
vant els Servéis Territorials res-
pectius de Ports i Costes i deis 
corresponents ajuntaments una 
nova modalitat en maquinarla de 
neteja de platges i sorres, així com 
també d'aigües marines brutes a 
causa de les tempestes o de l'abo-
cament de deixalles de qualsevol 
tipus. El gerent per a Espanya de 
la PIM Patroon Co. Ltd., Jos Mi-
chelen, ha explicat que «no es 
tracta d'una técnica nova, sino 
d'un sistema qué ja s'empra des 
de fa mol ts anys arreu de to t el 
món i que si veritablement és 
un xic costos ara per ara també 
val a dir que és el mes efect iu, ja 
que els resultats son satisfacto-
ris en mes d'un noranta per 
cent, perqué la maquinaria és 
de recent fabricació». 

La PIM Patroon American Co. 
Ltd. va comencar a funcionar ais 
Estats Units poc després de la Se-
gona Guerra Mundial i sempre ha 
tingut corn a activitat principal la 
neteja de platges, cales, - ports I 
costes, en indrets comerciáis o tu-
rístics, atacades per tempestes na-
turals o accidents de grans vaixells 
petrolera que han provocat «ma
rees negres». Jos Michelen ha as-
segurat en aquest sentit que «la 
nostra experiencia de tants anys 
fa que hágim actuat arreu de 
gairebé to t el món. Des del 1969 
ens e n c a r r e g u e m de f o r m a 
constañt de la neteja de la major 
part de les platges turístiques 
holandeses, angleses i fraríce-
ses que hagin' resultat afectadas 
per temporals o descárregues 
accidentáis i incontrolades de' 
gas-oil, per exemple, emprant 
una mena d'aparells mol t sofis
t icá is , pero també mol t efec-
t ius, que no poden estar a l'a-
bast de qualsevol a causa del 
seu cost elevat. Nosaltres el que 

Les platges de la Costa Brava poden quedar mes netes amb la ut i l i tzació de nous sistemes i nova 
maquinar ia . (Foto JOSEPHUS). 

volem és d imanar els correspo
nents permisos a les autoritats 
per poder- Ios Hogar d 'aco rd 
amb les circumstáncies i neces-
sitats de cada pobració costane
ra». 

R e c i c l a t g e de is 
a j u n t a m e n t s c o s t a n e r s 

El sistema de neteja no és cap 
novetat i es basa, ni mes ni 
menys, amb el que empreh (a ma-
joria d'ajuntaments de les costes 
catalanes i espanyoles per treure la 
brutícia de les seves platges, pero 
amb la utilització de moderna i so
fisticada maquinaría. Segons les 
explicacions de l'empresa, sembla 
ser que es tracta d'un sistema d'a-
r.rossegament per traccjó amb 
pues i posterior triturado. Les 
pues son molt profundes i no son 
fixes, sino móbiis en tots els sen-
tits, la qual cosa, segons Miche
len, «fa que hi hagi un major 

. camp d'acció». 
El representant de la PIM Pa

troon Co. Ltd. a Espanya ha com-
parat les noves técniques que ex
perimenten amb els sistemes que 
actualment s'utilitzen a les costes 
catalanes i que, segons ell, neces-
siten, ser reciclats. «Els ajunta
ments costaners d'aquí el que 
fan és util itzar tractors o vehi-
cles grans i aixó funciona no-
més quan es tracta de platges 

. grans, no pas a les petites, i és 
aleshores quan aqüestes que
den abandonadas perqué la ta§-
ca humana és mes pesada». 
L'empresa americana aplica des 
que va comencar a funcionar no
ves técniques i maquinaria relacio-
nades amb la neteja de zones con
cretes de la platja per obtenir, 
sempre procurant abaratir els cos
tos qué son elevats, un majorren-
diment. És en aquest sentit que 
Michelen assegura que «els ajun
taments costaners d'aquest país 

necessiten un reciclatge perqué 
encara es netegen platges i ca
les seguint s is temes de v in t 
anys enrera i les coses han can-
viat. És ciar que les técniques 
innovadores son mes cares, 
pero els turistes s'ho mereixen 
to t» . 

Les técniques de neteja que uti-
litza aquesta ejripresa americana 
permet que els treballs de neteja 
també incloguin una selecció de la 
brutícia que es reculli. Aixó, se
gons ha explicat Michelen, és pos-
sible si s'utilitza el sistema adequat 
a cada tipus de platja, ja que es 
poden recollir «metalls nobles 
com cadenes, medalles, rellot-
ges i anells». 

Ara com ara l'empresa interes-
sada ha comencat «a demanar 
els permisos per poder actuar 
of ic ialment» en terres catalanes. 
Fins al moment ja s'han fet un 
parell de demostracions, l'any pas-
sat, a la platja de la Barceloríeta. 

Es reparará el 
teulatde 
l'esglésiadeSant 
Pere Pescador 

Sant Pere Pescador.— L'Ajun-
tament de Sant Pere ha decidit 
la reparado del teuíat de l'esglé-
sia i la reforma d'aquest, després 
que s'hagí arribat a un acord 
amb rinstitut Cátala del Sol que 
facilitará l'operació d'aconseguir 
un crédit de prop de set milions i 
mig de pessetes. L'església par
roquial de Sant Pere Pescador 
data del segle XVII i és d'estil 
barroc. Amb l'aprovació d'a-
questes obres s'aconseguirá una 
important millora en una de les 
parts mes deteriorades de l'edifi-
ci. 

Increment 
immediatdel 
nombiede 
metgesdela 
Seguretat Social a 
l'AHEmpordá 

Figueres.— D'aquí a poc tem-
ps es.podría incrementar el nom
bre de metges de la Seguretat 
Social que hi ha a l'AIt Empordá, 
amb un pediatre i dos metges 
generáis a t'ambulatori de Figue
res, segons que ha in formal 
l'lnstitut Cátala de la Salut. A 
más, és previst que es portin a 
^ r m e diverses millores en equi-
paments, entre les quals es tro-
ben radquísició d'un autoanalit-
zador per al laboratori, la inclusió 
d'antibiogrames i d'urino-cultius. 
Tanmateix, es continuaran po-
tenciant les árees on hi ha els 
móduls d'extracció sanguínia de 
Portbou-Llancá i Port de la Sel
va, de Roses i de la Jonquera, a 
mes de posar en marxa el d§ 
Cadaqués-Pau i Paiau i el de l'Es-
cala-Sant Pere Pescador-I'Ar-
mentera, cobrint d'aquesta ma
nera gairebé tot l'AIt Empordá. A 
mes, s'inclouen les possibilitats 
que alguns metges que ho sol.li-
citín puguin accedir a la seccíó 
de radiología. 

Paral.lelament, es programa
ran les visites del centre d'assís-
téncia primaría de Figueres per 
metges de medicina general per 
tot l'any 1988. 

L'Ajuntament defensa els seus interessos a la Vinyassa 

Roses vol evitar el déficit de 
terrenys per a la práctica esportiva 

ENRICBADOSA 
Corresponsal 

Roses.— L'Ajuntament de Ro
ses ha iniciat els trámits oportuns, 
amb carácter d'urgéncia, per in
tentar frenar el déficit de terrenys 
per a la práctica esportiva, ja que 
el camp de fútbol que es troba 
situat al costat del grup escolai" 
Vicencs Vives ha de desaparéixer 
d'aquí a poques sethrianes perqué 
han de comencar les obres per a 
l'edifícació de l'lnstitut d'Ensenya-
ment Mitjá. 

' És en aquest sentit que la cor-
poració treballa per a la defensa 
deis seus interessos en l'afer deis 
terrents de la Vinyassa, on és pre
vist que s'instal.lin tres camps de 
fútbol. 

A fináis del mes de desembre 
del 84 l'Ajuntament de Roses va 
acordar per unanimitat la compra 
d'uns terrenys coneguts com la 
Vinyassa —sítuats al costat mateix 
de la zona esportiva on hi ha- el 
camp de fútbol municipal i el pa-
velló inaugurat el maig de t'any 
passat— per destinar-íos a zona 
esportiva. Aquests terrenys, que 

teñen una dimensió d'uns 32.500 
metres quadrats i varen costar 
6.500.000 pessetes, han estat noti
cia recentment a causa d 'un 
apressament judicial dictat per un 
jutjat Sevilla, ja que no es varen 
inscriure en el moment oportú en 
el Registre de la Propietat, per la 
qual cosa encara figuraven amb el 
nom de l'antic propíetari. Actual
ment l'Ajuntament de Roses té 
anomenats els seus representants 
per a la defensa deis interessos de 
la corporacíó, la qual cosa no im-
pedeíx que es procedeixi al projec-
te d'habilitació de la zona interes-
sada per a ús esportiu. 

Joan Bataller, alcalde de Roses, 
ha indicat en aquest sentit que 
«ara com ara l 'Ajuntament, amb 
la tercería que té interposada, 
segueix el pro.cediment normal 
per a la de fensa de is seus 
drets». 

La z o n a d e la V i n y a s s a 

Mentrestant es procedeix al pro-
jecte d'habilitació de la zona, ja 
que, a la Vinyassa, hí podran anar 
tres camps de fútbol. Bataller ha 

indicat que, «de moment , hem 
traslladat un pía per ocupar amb 
zones esportivas les parts que 
ens deixen Iliures els vials que el 
travessen peí mig i el parteixen 
en dos, segons el nbu Pía Gene-
rai, i un cop han estat del imitats 
aquests viáis s'ha vist que en 
una part hi caben tres camps de 
fútbol». Dos d'aquests tindrien 
unes dimensions de 100x60 i el ter
cer de 80x50- A l'altra part queda 
una altra zona que podría servir 
per pista d'atletisme i aparca- , 
ments. Bataller ha destacat que a 
Roses «II interessa procedir a 
l 'obtenció d'aquests camps de 
fú tbo l amb una certa urgencia, 
per la qual cosa ja s'ha comen-
9at a marcar l'esplanació perqué 
t o t seguit puguin entrar les ma
quines, ja que el desnivell del 
terreny obligará a situar en dife-
rents nivéfls la rasant de cada 
camp». De moment la sítuació 
económica actual de l'Ajuntarrient 
de Roses no permet mes que fer 
l'esplanació i condicionament deis 
terrenys de joc, els quals podríen 
utilitzar-se la propera Pasque. 

Presenten un projecte alternatíu 

Recurs de CiU a l'aprovació 
inicial del pressupost de Caldes 

REDACCIÓ 

Caldes de Malavella.— Bs regi-
dors Eugeni Domingo i Albert 
Vílá, del grup municipal de CiU 
a l'Ajuntament de Caldes de 
Malavella, han Interposat re
curs de reposició, previ al con-
ténciós administratíu, contra 
l'acord d'aprovació inicial del 
pressupost municipal per l'e-
xercici d'aquest any 88 —des
prés de la seva publicado al 
Butlletí Oficial de la Provincia 
del día 25 de febrer—, i dema-
nen a l'Ajuntament que dicti 
una resolució mitjanpant la 
qual s'anul.li i es deixi sense 
efecte l'acta objecte de recurs. 

Els regidors convergents no 
están d'acord amb diverses de-
terminacions ,de l'expedient 
d'aprovació. D'una banda, ex
posen que en el pressupost 
d'ingressos s'inclouen, com a 
capítol O, les resultes de l'any o 
anys anteriors, per valor de 27 
milions 284 mil 860 pessetes, i 
consideren que, ates el text re-
fós de les dísposicions legáis 

vigents en materia dé Régim 
Local, «les resultes no poden 
considerar-se com a ingres-
sos a incloure en el pressu
post abans de la seva aprova-
c i ó , per la qual cosa cal 
prescindir d'aquest concepte 
en l'elaboració del pressu
post general». 

D'altra banda, Domingo i 
Vilá posen de manífest que en 
el pressupost d'ingressos s'in
clouen 30 milions de pessetes, 
en el concepte de participa-
cíons en l'impost sobre la ren
da de les persones físíques — 
plus valúes immobílíáríes— i 
sobre el luxe -tenencia d'auto-
móbíls—, «conceptas sobre 
els quals els ajuntaments ja 
no teñen cap part icipado». 

Donadas aqüestes irregularí-
tats en el projecte del pressu
post, els regidors convergents 
han presentat un pressupost al-
ternatiu, en el qual, en el capí
tol d'ingressos, s'introdueixen 
diverses correccions, i el de-
despeses es redacta de nou en 
la seva integritat. 
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